

2021

傑出專業女性及女企業家選舉 Outstanding Women Professionals and Entrepreneurs Award



OBJECTIVE

The Hong Kong Women Professionals and Entrepreneurs Association (HKWPEA) is proud to organize the 8th Outstanding Women Professionals and Entrepreneurs Award. This Award was first organized in 1999 and is generally a tri-annual event.

The Outstanding Women Professionals and Entrepreneurs Award honors and celebrates the achievements of women in Hong Kong. It recognizes women professionals and entrepreneurs who have made significant contributions in their work and to society. These are women who exemplify high integrity and high ethical standards, providing outstanding role models to the community locally and/or alobally.

Any outstanding woman professional or entrepreneur who holds a valid Hong Kong Identity Card is eligible for nomination. A maximum of six women will be chosen for the 2021 Outstanding Women Professionals and Entrepreneurs Award. Individuals and organizations are invited to nominate.

JUDGING PANEL

The judges are prominent leaders in the fields of commerce/industry, academia, and government. They are:

- Dr. Rosanna WONG Yick-ming, DBE, JP, Senior Advisor, The Hong Kong Federation of Youth Groups (Head Judge)
- Mrs. Eva CHENG Li Kam-fun, JP, President, Our Hong Kong Foundation
- Dr. Y.K. PANG, GBS, JP, Deputy Managing Director, Jardine Matheson Ltd.
- Professor Wei SHYY, President, Hong Kong University of Science and Technology
- Mr. Peter WONG, GBS, JP, Chairman, Hong Kong General Chamber of Commerce
- Dr. Allan ZEMAN, GBM, GBS, JP, Chairman, Lan Kwai Fong Group

INDEPENDENT ADVISOR

Professor Andrew CHAN Chi-fai, SBS, JP, Vice Chairman of the Board and President of Greater Bay Area Business School

JUDGING CRITERIA

All nominations will be judged against three key criteria:

Professional / Entrepreneurial Excellence and Leadership

Is recognized as an outstanding expert/leader in her venture, organization, industry, field, and/or profession.

Exhibits high quality performance over a sustained period of time that includes attention to environmental, social, and governance goals.

Is committed and passionate in pursuit of professional, business, and organization goals.

Creates meaningful impact on own industry and/or community.

Shows strength and persistence in overcoming personal and business-related challenges.

Demonstrates vision and ability to lead further growth in venture, organization, industry, field, and/or profession.

2. Innovation and Creativity

Is able to create a vision and inspire others to join her in its attainment.

Continuously creates and implements new ideas and practices to address relevant issues.

3. Social Service and Community Impact

Contributes time and resources to benefit and enhance sustainable development of society in Hong Kong and/or other locations which can be carried out in her work or personal capacity.

ELIGIBILITY

The Nominee must be in possession of a valid Hong Kong Identity Card and should be nominated by a Nominator who may be either an individual or an organization.

The Nominee must be working in her field for at least five years.

The Nominee can be a Professional, Business Entrepreneur, Social Entrepreneur, or Corporate Entrepreneur.

NOMINATION PROCESS

The Nomination Form can be downloaded from the HKWPEA website www.hkwpea.org

It must be signed by both the Nominator and the Nominee.

Please email the completed Nomination Form along with the required documents listed under the Supporting Documents and Scanned Copies sections in the Nomination Form to:

Hong Kong Women Professionals and Entrepreneurs Association

Email: owpea@hkwpea.org

Deadline: 31 August, 2021

The Nominator must be aged 21 or above. Each Nominator may nominate one or more nominees for the Award. Members of the 2021 HKWPEA Board, Selection Committee, OWPEA Organizing Committee, and its Nomination Sub-Committee shall not nominate candidates.

If the Nominator is an organization, the Nomination Form must be signed by an authorized representative of the organization with the official chop affixed.

The following documents should be submitted along with the completed Nomination Form.

1. Supporting Documents

Please provide <u>a list</u> of supporting documents which testify to and substantiate the Nominee's achievements and contributions, and submit this list along with the completed Nomination Form. Supporting documents can include commendations, honors, awards, organization brochures/websites/annual reports.

2. Scanned Copies

Please provide a scanned copy of each of the following documents of the Nominee, and submit together with the completed Nomination Form.

- a. Valid Hong Kong ID Card
- b. One recent photograph
- c. An updated curriculum vitae
- d. Out of the list under "Supporting Documents", please select up to <u>five</u> of the most important supporting documents and provide a full scanned copy of these selected documents.

Nominees will be requested to bring originals for verification when invited for interview during the selection process.

All information furnished will be kept confidential and used only for evaluation by the Selection Committee and Judging Panel and will be destroyed on completion of the award event. Appropriate information about the winners will be released to the public when the results are announced.

SELECTION PROCESS

A Selection Committee will verify each Nominee's data and eligibility. Nominees may be requested to furnish additional documents.

Nominees may be requested to attend interviews with the Selection Committee during the preliminary screening phase.

A shortlist of Nominees will be recommended by the Selection Committee to be interviewed by the Judging Panel.

The Award winners and their Nominators will be invited to attend the Award Presentation Ceremony. All rules set and decisions made by HKWPEA, the Selection Committee, and the Judging Panel are final in all aspects relating to the Award.

A Nominee who accepts the nomination must agree to abide by decisions made by the Selection Committee and the Judging Panel. HKWPEA reserves the right to amend the rules and criteria of the Award. Any changes made will be to better fulfill the goals of the Award.

IMPORTANT DATES

Nomination Deadline : Tuesday 31 August,

2021

Judging Panel Interview : Tuesday 18 January,

2022

Award Announcement : February 2022 Award Presentation : March 2022

Ceremony

宗旨

香港女工商及專業人員聯會(香港女工商專)很榮幸舉辦第八屆「傑出專業女性及女企業家選舉」。這項選舉於 1999 年首次舉辦,通常為三年一度的盛事。

「傑出專業女性及女企業家選舉」旨在表揚及嘉許本港傑出女性的成就。此獎項是頒予在專業、企業或工商界有卓越貢獻的女性。她們具備高度誠信和道德操守,是本地和 / 或國際社會的典範。

任何持有效香港身份証之傑出專業或企業女性均可接受提名。最多有六名女性可獲 2021「傑出專業女性 及女企業家選舉」殊榮。個別人士或機構均可提名。

評審團

所有評判都是本港商界、工業界、學術界及政府部門之 傑出領袖,包括:

- 王葛鳴博士, DBE, JP, 香港青年協會高級顧問 (首席評判)
- · 鄭李錦芬女士, JP, 團結香港基金總裁
- 彭耀佳博士, GBS, JP, 怡和管理有限公司副行政總裁
- 史維教授, 香港科技大學校長
- 王冬勝先生, GBS, JP, 香港總商會主席
- · 盛智文博士, GBM, GBS, JP, 蘭桂坊集團主席

獨立顧問

陳志輝教授, SBS, JP, 大灣區商學院董事會副主席暨校長

評審標準

下列三項為主要評審準則:

1. 專業/企業方面的卓越表現及領導才能

於業界和行業組織被公認為有傑出表現和領導才能。 持續展現高質量績效,包括對環境、社會及管治目 標的關注。

致力並熱切追求專業、業務及機構的目標。

對所屬行業和/或社區產生積極影響。

在克服個人和業務相關挑戰時能表現實力和毅力。

對業界和機構展示願景和領導持續發展的能力。

2. 創新與創造力

能夠創造願景並啟發他人參與,共同達到目標。 不斷創建和實施新構思去處理有關問題。

3. 社會服務與社群影響

以工作或個人身份,貢獻時間和資源開展有利於香港和/或其他地方社區的可持續發展。

參選資格

參選者須持有效的香港身份證並經由個人或團體提名。 參選者必須在其專業工作最少五年。

參選者可包括:專業人仕、商界創業家、社福界創辦人、 企業家。

提名程序

提名表格可由香港女工商專網頁www.hkwpea.org下載。

提名人和參選者都必須在表格內簽署。

請將填妥的參選表格及詳列於內之申請證明文件清單和 掃描副本電郵至:

香港女工商及專業人員聯會

電郵地址: owpea@hkwpea.org

截止日期: 2021年8月31日

提名人必需年滿21歲。每位提名人可提名多於一位參選者。2021年度香港女工商專董事會成員、「傑出專業女性及女企業家選舉」甄選委員會、籌委會及其提名小組成員都不能提名。

倘以機構提名,須由提名機構的授權代表簽署提名表格 及加蓋機構印章。

以下文件需連同提名表格一起提交。

1. 申請證明文件

請提供<u>一份清單</u>列出申請證明文件以証實及陳列參選者的成就和貢獻,並與填妥的提名表格一併提交。 證明文件可包括推薦書、榮譽、獎狀、機構手冊/網頁/年度報告等。

2. 掃描副本

請提供以下參選者文件的掃描副本,並與填妥的提 名表格一併提交。

- a. 有效香港身份證
- b. 近照一張
- c. 最新的簡歷
- d. 請在上述「申請證明文件」中選出最重要,但不 超過<u>五份</u>文件並提供掃描副本。

在甄選過程中,參選者須在面試時攜帶證明文件正本以 供確認。

所有提交資料將嚴格保密,只供甄選委員會及評審團作 甄選用途,並將在選舉活動完成後全部銷毀。獲獎名單 宣佈時,適當的得獎人資料會向公眾發佈。

甄選程序

甄選委員會會查證每一名參選者提交的資料和資格。如 有需要,參選者或需提供額外文件。

於初步篩選階段[,]參選者或會被邀請與甄選委員會見 面。

甄選委員會會將入圍的名單提交評審團作最後面試。

得獎者和提名人會被邀請出席頒獎典禮。香港女工商專、甄選委員會和評審團在所有選舉細則及獎項有最終決定權。

參選者一經提名,須遵守所有甄選委員會及評審團的決定。香港女工商專保留最終權利更改任何選舉規則及評審標準,令選舉所有改變只為更符合選舉目標。

重要日期

提名截止日期: 2021 年8月31日 (星期二) 評審團面試: 2022 年1月18日 (星期二)

選舉結果: 2022 年2月 頒獎典禮: 2022 年3月